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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 2. maj 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 9 (L 139) til ministeren for sundhed og forebyggelse, 
som hermed besvares.

Spørgsmål nr. 9:
”Vil ministeren oplyse, hvorfor ministeren ikke vil afskaffe, at beløbsgrænser 
for beregning af medicintilskuddets størrelse reguleres en gang årligt med 
satsreguleringsprocenten, når S-SF i betænkningen over L 107 fra 2007-
08,2.samling skrev, at ”Socialdemokratiets og Socialistisk Folkepartis med-
lemmer af udvalget kan ikke støtte lovforslaget, fordi det vil medføre, at bru-
gerbetalingen nu endnu engang øges på medicinområdet. Danskerne har i 
forvejen en høj brugerbetaling på området, og med indførelse af et nyt satsre-
guleringsprincip for fremskrivningen af medicintilskuddets størrelse vil det be-
tyde, at brugerbetalingen på medicinområdet kun kan stige yderligere i de 
kommende år”? 

Svar:
Som det fremgår af besvarelsen af spørgsmål 7 og 8 vedr. L 139, er forslaget 
om opdatering af beløbsgrænserne fra 2008 til aktuelt niveau i 2012 alene af 
lovteknisk karakter. 

Der er således tidligere taget stilling til, at beløbsgrænserne skal reguleres 
med satsreguleringsprocenten. Dette fremgår af sundhedslovens § 149 a. De 
aktuelle beløbsgrænser anvendes i forbindelse med beregningen af medicintil-
skud.

Jeg har med foreliggende lovforslag alene fundet det hensigtsmæssigt at op-
datere de gældende beløbsgrænser i § 146, stk. 2 og 3, til aktuelt niveau, så 
det aktuelle niveau fremgår direkte af sundhedsloven. 

Med venlig hilsen
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